
 

Z Á P I S   Z   A K C E 
FÓRUM ZDRAVÉHO MĚSTA JILEMNICE – DESATERO PROBLÉMŮ 

7. dubna 2016 
 
Dle prezenční listiny 72 přítomných, za NSZM ČR: Ing. Dana Diváková, za MěÚ: Ing. Jana Čechová, 
Vladimír Vinklář, Ing. Vladimír Votoček, Ing. Petr Faistauer, Ing. Martin Šnorbert, Jana Exnerová, Bc. 
Jana Steinerová, Ing. Václav Myslivec, PhDr. Ing. 
Dagmar Ouhrabková 
Moderace: Ing. Dana Diváková, zástupce NSZM ČR 
a Ladislav Stránský, student Gymnázia a SOŠ 
Jilemnice 

 
Moderátor Ladislav Stránský přivítal účastníky 
jubilejního desátého ročníku Fóra Zdravého města 
Jilemnice a představil saxofonové kvarteto Základní 
umělecké školy Jilemnice pod vedením pana učitele 
Horáčka, které se postaralo o úvodní kulturní 
vystoupení.  
 
Po skončení hudebního vystoupení přivítal všechny přítomné a hlavně vzácné hosty: 

 Ing. Danu Divákovou, zástupkyni Národní sítě Zdravých měst ČR 

 Ing. Janu Čechovou, starostku města Jilemnice, političku Zdravého města Jilemnice 

 Vladimíra Vinkláře, místostarostu města Jilemnice 

 Ing. Vladimíra Votočka, místostarostu města Jilemnice 

 Mgr. Jiřího Pánka, koordinátora pocitové mapy 

 Ing. Petra Faistauera, tajemníka Městského úřadu Jilemnice 

 Ing. Martina Šnorberta, koordinátora Zdravého města Jilemnice 
 
Po představení významných účastníků akce a poděkování Krkonošskému muzeu za poskytnutí prostor 
bylo představeno řešení problémů z roku 2015, výsledky roční práce představila Jana Čechová spolu 
s Martinem Šnorbertem:  
 
Problém č. 1: Bezdomovectví v Jilemnici 
6. října 2015 byl uspořádán kulatý stůl na téma bezdomovectví 
v Jilemnici, na akci byli pozváni zástupci města, odborníci na 
dané téma a veřejnost. Účast veřejnosti však byla nízká. Město 
uvažuje o vzniku nízkoprahového zařízení v čp. 332 (bývalý 
kojenecký ústav).  
 
Problém č. 2: Najít využití pro budovu bývalé Spořitelny  
Vedení města se v objektu sešlo, vnitřní stav budovy není v tak 
špatném stavu, majitel předložil nabídkovou cenu a zdůraznil, 
že o objekt nemá zájem. Zastupitelstvo města musí dbát na 
účelné vynakládání finančních prostředků, proto pro případný 
výkup chtějí znát budoucí využití objektu, kalkulaci nákladů na 
rekonstrukci a provozní výdaje objektu. Město oslovilo mladé architekty, ti vypracovali ideovou studii 
využití objektu. Na fóru byly k dispozici anketní lístky, na které mohli účastníci fóra zaznamenat svůj 
nápad na využití objektu. V úvahu je třeba vzít také fakt, že se objekt nachází v památkové zóně.  



 

Problém č. 3: Neutěšený stav a provoz autobusového nádraží 
Proběhlo jednání s ředitelem BusLine a. s. Jilemnice, obnova autobusového nádraží byla ředitelem 
přislíbena za předpokladu prodeje části pozemku v areálu dopravce. Výhledově je počítáno 
s odkupem zhruba 1/3 autobusového nádraží do majetku města – vznik parkoviště.  
 
Problém č. 4: Nevyhovující prostory knihovny  
Město si uvědomuje, že podmínky místní knihovny jsou nevyhovující, vedení města stále hledá 
vhodné prostory pro její umístění – např. v budovách, které budou v budoucnu nevyužití, předběžně 
se také uvažuje o přesídlení knihovny do budovy bývalé spořitelny (za předpokladu odkupu spořitelny 
do majetku města).  
 
Problém č. 5: Nezájem zastupitelů o veřejné fórum   
Publicita akce probíhala na internetových stránkách, facebookovém profilu města, vývěsních 
plochách, pozvánky zastupitelům odešly také e-mailem, akce byla připomenuta na jednání 
zastupitelstva města konaného 6.4.2016. Účast na akce je osobní věcí každého ze zastupitelů, 
v Erbovním sále se jich letos sešlo 6.  
 
Problém č. 6: Pokračovat v budování cyklostezek   
16. září 2015 proběhl kulatý stůl na téma „cyklodoprava v Jilemnici a okolí“. Téma udržitelné dopravy 
je rozpracováno v urbanistické vizi města. Pro úsek Martinice – Jilemnice je uzavřena smlouva o dílo 
na zpracování dokumentace pro územní povolení, město se potýká s majetkoprávními vztahy – trasa 
je vytyčena v lese, problémy jsou s trasou po pozemcích mezi silnicí a areálem Atesa. Rozpočet města 
na rok 2016 počítá s přípravnou fází projektování. Výstavba bude v budoucnu předložena ke 
spolufinancování z dotace MAS „Přiďte pobejt!“.  
 
Problém č. 7: Vyřešit areál bývalého OSP  
V rámci zpracované urbanistické vize města je areál bývalého OSP určen k bližší studii. Předpokládá 
se dožití areálu v této podobě.  
 
Prezentující dále představili aktivity Zdravého města Jilemnice v roce 2015 a aktivity plánované v roce 
2016. Po prezentaci političky a koordinátora moderátor akce představil Mgr. Jiřího Pánka, který 
vysvětlil princip tvorby pocitové mapy, kdy účastníci pomocí různobarevných špendlíků vyjadřují své 
dojmy k danému místu, v Jilemnickém prostředí barvy určovaly místa: kde je lidem příjemně, kam 
chodí sportovat, kam pozvou své známé, kde je zanedbané prostředí, kde se necítí bezpečně, kde 
hrozí dopravní nebezpečí a kde by to chtělo změnu. On-line odkaz pro tvorbu pocitové mapy města 
Jilemnice: http://pocitovamapa.nszm.cz/jilemnice-2016/. 
 
Program dále pokračoval prezentací Dany 
Divákové, která představila činnost organizace 
Národní síť zdravých měst ČR, která funguje již 
22 let. Účastníkům vysvětlila princip zdravého 
města, přínosy členství v asociaci (přenos dobré 
praxe, specializovaný vzdělávací portál, zapojení 
do tematických programů, databáze apod.). 
Zdravé město znamená místo, kde lidé mohou 
dlouhodobě žít zdravě a spokojeně, zdravé 
město budeme, pokud postupně vyřešíme naše 
slabé stránky v souladu se zásadami 
udržitelného rozvoje.  
 

http://pocitovamapa.nszm.cz/jilemnice-2016/


 

Při hodnocení zdravých měst, obcí a regionů se sledují témata udržitelného rozvoje (např. správa věcí 
veřejných a územní rozvoj, životní prostředí, udržitelná spotřeba a výroba, doprava a mobilita, zdraví 
obyvatel, místní ekonomika a podnikání, vzdělávání a výchova, kultura a tradice, sociální prostředí, 
globální odpovědnost). K tématům udržitelného rozvoje se mohou účastníci fóra vyjádřit u 
jednotlivých stolů. Jak probíhá roční postup od fóra? Fórum je veřejná diskuse, na které se stanoví 
několik problémů, z nichž hlasováním vzejde desatero problémů. Problémy definované na fóru jsou 
následně ověřeny anketou, u zvláště žhavých problémů mohou být uspořádány kulaté stoly, 
následuje zpracování důvodové zprávy pro zastupitelstvo, které určí konkrétní odpovědnost za řešení 
problémů, jasně sdělí postup. Za rok na dalším fóru se v rámci prezentace vyhodnotí řešení 
jednotlivých problémů.  
 
Dana Diváková vysvětlila princip práce u jednotlivých tématických stolů. U každého stolu diskutují 
všichni účastníci, během vyčleněného času mohou účastníci mezi stoly přecházet. U každého stolu se 
sestaví seznam problémů. Letošní novinkou byl způsob rozhodování o dvou nejzásadnějších 
problémech v každé tematické oblasti. Všichni přítomní mohli u každého stolu svými dvěma hlasy 
rozhodnout o tom, které dva problémy se dostanou do závěrečného hlasování. 
 
Prezentace pracovní části 
 
U jednotlivých tematických stolů probíhala diskuse nad problémy, po vypršení časového limitu pro 
práci u stolů jednotliví garanti prezentovali hlavní dva problémy jdoucí do souhrnného hlasování (v 
textu níže označeny tučně a podtržením), zápis obsahuje přepis i ostatních problémů, které vzešly 
z diskuse u stolů. Dodatečná diskuse neproběhla u žádné oblasti. 
 

A. Rozvoj města, hospodaření města, občan a úřad – garant Ing. Martin Šnorbert 

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu: 

 Využití a financování provozu bývalé spořitelny 

 Potřebnost majetku 

 Rozpracovat vizi města 

 Postavit hotel 

 Zvýšit turistický ruch 

 Řešit prostor (objekt) Cedronu 

 Hospodárnost a udržitelnost navrhovaných investic 

 Zajištění stavebních pozemků 
 

B. Životní prostředí – garant Ing. Dagmar Stolínová 

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu: 

 Komplexní údržba zeleně (úklid listí na podzim, uváděný travnatých ploch do původního 
stavu např. při přeložkách sítí) 

 Vyřešit nepořádek na stanovištích tříděného odpadu (osvěta, kontrola, vzhled, úklid, 
přidání nádob…) 

 Obnovit rybníček za ZŠ Komenského (zájem škol, využití při výuce) 

 Psí exkrementy (úklid, postih, vyhláška města, osvěta) 

 Aleje ven z města, které podél komunikací dožívají (různí vlastníci a zájmy) – vyřešit jejich 
obnovu, město jako koordinátor – vyvolat jednání, uspořádat kulatý stůl 

 
 



 

C. Zdravý životní styl, sociální oblast, bydlení – garant MUDr. Alexandra Opluštilová 

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu: 

 Prostupné bydlení (soc. potřební) 

 Poradna zdraví – bezplatná, zaměření na zdravý životní styl, také pro mládež 

 Aktivní stáří v kruhu rodiny v návaznosti na soc. služby (asistence v rodinách, zajištění 
služeb po 16 hod) 

 Psychologická pomoc – linka 1. pomoci (pomoc pro pečující) 

 Bezplatné právní poradenství (v tíživých životních situacích) 
 

D. Vzdělávání a kultura – garant Mgr. Hana Erbenová 

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu: 

 Udržení střední školy v Jilemnici ve struktuře současných oborů ve spojení s rekonstrukcí 
budovy v Tkalcovské ulici, rozšíření nebo změna oborů 

 Nalezení vhodného prostoru pro městskou knihovnu bez odkladu, nalezení prostor pro 
projektovou výuku a kulturně-vzdělávací akce 

 Městské granty – zahrnout do oblasti podpory téma, které podpoří alternativní a 
projektovou výuku škol 

 Zabezpečení dostatečných prostor pro kvalitní výuku ZŠ a MŠ Speciální v Roztocké ulici 

 Trvalá kvalitní a zřetelná propagace kulturních zařízení a jejich akcí 

 Výstavní prostory pro tvorbu v oblasti výtvarné (umělecké) činnosti ZUŠ, ZŠ, Gymnázia, MŠ, 
spolků 

 Zamyslet se nad vhodným využitím budovy gymnázia v Kostelní ulici po přestěhování střední 
školy 

 

E. Volný čas, sport a cestovní ruch – garant Ing. Vladimír Votoček 

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu: 

 Kluziště – podíl Českého svazu ledního hokeje, 
v místě bývalé teplárny, využití pro školy i veřejnost 

 Koupaliště – malá informovanost veřejnosti, 
chybějící ekonomická rozvaha, objevují se i 
negativní ohlasy 

 Stav a obnova dětských hřišť 

 Cyklostezky 
 
 

F. Podnikání a zaměstnanost – garant Josef Baudisch 

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu: 

 Nezvyšovat daň z nemovitosti 

 Využití areálu služeb drobnými a středními podnikateli – služby pro občany 

 Vytvořit podmínky pro využití stávajících lokalit k podnikání 

 Hledání nových ploch k podnikání 
 
 
 



 

G. Doprava, prevence kriminality, bezpečnost občanů – garant Vladimír Vinklář  

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu:  

 Ulice Metyšova, V Jilmu, Na Račanech – zpomalovací pruhy 

 Vybudování chodníku v ulici Roztocká 

 Rekonstrukce ulice Žižkova – kruhový objezd u stadionu a ul. K Břízkám 

 Objekt Cedronu – záchrana před devastací nebo zbourání, nebezpečná lokalita 

 Sídliště Spořilov – vyřešit parkování aut a stání v ulicích 

 Částečné parkování na autobusovém nádraží 

 Parkoviště pro nemocnici před sportovní halou 

 Čištění chodníků a komunikací 
 

H. Stůl mládeže – garant Vojtěch Kynčl 

 
Představení problémů vzešlých z diskuse u stolu: 

 Rekonstrukce autobusového a vlakového nádraží (centrální terminál) 

 Hřiště na „Kuvajtu“ 

 Hraběnka – realizace projektu 

 Nepřesouvat Gymnázium a SOŠ Jilemnice 

 Cyklostezky – udržovat stávající, pokračovat v projektování a výstavbě nových 

 Vybudovat sportovní halu 

 Bezbariérovost města 

 Bezpečnost ve večerních hodinách 

 Sázení stromů 

 Hudebniny 

 Více venkovních kulturních akcí 
 
Závěr:  
Každý účastník dostal u prezence 2 hlasovací lístky, které oba mohl umístit k jednomu problému 
(zdůraznění váhy problému) anebo každý hlasovací lístek k rozdílným problémům. Po skončení 
prezentace problémů jednotlivých oblastí proběhlo hlasování, na jehož základě bylo sestaveno 
desatero problémů Jilemnice (seřazeno sestupně podle počtu přiřazených hlasů): 
 

 



 

Řešení problémů:  
 
V květnu proběhne anketa mezi občany města. Ověřené problémy, tzn. ty, které se umístí v první 
desítce na fóru a zároveň v první desítce v anketě, budou předloženy zastupitelstvu města k dalšímu 
řešení.  
 
Na závěr akce starostka města Jilemnice, Jana Čechová, poděkovala všem za účast a vyjádřila přání, 
aby byl takový zájem i o další ročníky fóra Zdravého města Jilemnice.  
 
Tvorba pocitové mapy: 

 

http://pocitovamapa.nszm.cz/jilemnice-2016/ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
V Jilemnici dne 12. dubna 2016 
Zapsala: Ing. Petra Novotná, odbor rozvoje, investic a majetku 

http://pocitovamapa.nszm.cz/jilemnice-2016/

